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D w u m i e s i ę c z n a  G a z e t a  S a m o r z ą d o w a

Tfolejny raz dziś w Marklowicach 
i V  Gwarki są na które każdy spieszy z 

wielką ochotą Wszak każdy górnik bardzo 
lubipiwkopić (...) -śpiewanona siódmej karcz
mie piwnej, w gminnej sali sportowej w Mar
klowicach. Impreza ta cieszy się od lat wiel
kim uznaniem i coraz większym zaintereso
waniem. Lista uczestników została zamknięta 
już na wiele dni przed końcem listopada. Do 
udziału w karczmie często zgłaszali się mie
szkańcy spoza Marklowic, którzy w opinii 
uczestników słyszeli o niej wiele dobrego i 
chcieli się o tym przekonać naocznie, spędza
jąc na wesoło sobotni wieczór wśród Marklo-

Gminna sala sportowa 27 listopada pęka
ła w szwach. W ławach przy kuflu piwa za
siadło prawie pięciuset gwarków ze swymi 
żonami. Później na słowa piosenki „Witajcie 
mili goście” do sali weszli goście, których oso
biście witał wójt naszej gminy Tadeusz 
Chrószcz, byli wśród nich: wiceprezes 
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Wesołych, Radosnych i Pogodnych Świąt Bożego Narodzenia, 
a w Nowym 2000 Roku wszelkiej pomyślności 

wszystkim mieszkańcom Marklowic składają 

Wójt, Rada i Zarząd Gminy
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■ Tematem wiodącym obrad była lokalizacja przyszłego 
budynku gimnazjum. Radni rozważali dwie lokalizacje, a 
mianowicie: obok Szkoły Podstawowej nr 1 i przy ulicy Wiosny 
Ludów na terenach, których właścicielem jest KWK .Marcel". 
Budowa gimnazjum w zaproponowanych miejscach ma wiele 
argumentów za i przeciw. Budowa obok SP 1 wiąże się z 
wykupem gruntów. Z biegiem czasu sala gimnastyczna może 
być za ciasna dla powiększającej się liczby uczniów. 
Argumenty przemawiające za tym miejscem to: lepszy dojazd 
dzieci do szkoły, lokalizacja obiektu w Centrum, mniejsze 
koszty związane z uzbrojeniem terenu.
Druga propozycja, to: teren wolny od szkód górniczych, 
możliwość przejęcia terenu w ramach zadłużenia RSW SA 
wobec gminy, większe koszty ale za to szkoła bardzo 
funkcjonalna na miarę XXI wieku.
Po rozważeniu wszystkich argumentów, radni postanowili 
temat odroczyć do następnej sesji.
■ Omawiano realizację przyjętych na ten rok zadań 
inwestycyjnych, a także poruszono kwestię planu 
zagospodarowania przestrzennego dla Gminy Marklowice, 
który dotyczy terenów pomiędzy ulicą Orlą i Wantuły.
■ Dyskutowano nad problemem znacznego ograniczenia 
przez MZK liczby kursów autobusów linii 414 i 415. W tej 
sprawie postanowiono interweniować na najbliższym 
Zgromadzeniu MZK.
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■ Obecny na posiedzeniu komendant Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Marklowicach Marian Kolarski zreferował wyniki 
kontroli technicznej hydrantów na terenie gminy 
przeprowadzonej przez naszych strażaków. Na terenie 
Marklowic znajduje się 140 hydrantów. W 80 skontrolowanych 
hydrantach, stan 11 nie budził żadnych zastrzeżeń 
Niepokojące jest to, że z 80, aż 58 praktycznie nie nadaje się 
do użytku. Radni postanowili zaprosić na najbliższe 
posiedzenie Rady prezesa Międzygminnego Związku 
Wodociągów i Kanalizacji w Wodzisławiu i problem ten 
definitywnie rozwiązać.
W dalszej części zastanawiano się nad funkcjonowaniem OSP 
w Marklowicach: naborem nowych strażaków ochotników, 
prowadzeniem ćwiczeń i uczestnictwem w zawodach 
strażackich, prowadzeniem działalności oświatowo-kulturalnej 
przez OSP. Prezes OSP Józef Kupka zwrócił się do radnych 
z propozycją, by działalność oświatowo-kulturalna była 
prowadzona przez Gminę, natomiast OSP współ
uczestniczyłaby w tych przedsięwzięciach. Działalność w tym 
zakresie prowadzona byłaby w budynku Remizy po 
wyprowadzeniu się stamtąd GZOPO i OPS.
■ Informatyk Urzędu naszej Gminy Z. Gamza zapoznał 
radnych z problemem roku 2000 dot. sieci komputerowych. 
Według relacji informatyka nie powinny wystąpić na przełomie 
roku żadne kłopoty z siecią komputerową w budynku Urzędu 
Gminy. Bowiem już w czerwcu tego roku wymienione zostały 
komputery na nowe, które rozpoznają rok 2000. Wymienione 
zostało także oprogramowanie komputerów w poszczególnych 
wydziałach Gminy. Dla pewności jednak, pod koniec grudnia 
wykonana zostanie na wszelki wypadek kopia danych 
zawartych w serwerze.
Również centrala telefoniczna eksploatowana w budynku 

Dokończenie na stronie 4

Na wywóz odpadów z posesji musi 
być zawarta indywidualnie umowa

Z m ian a  od  
1 kw ietn ia  2000
Stosowany dotąd system 

gromadzenia i wywozu 
stałych odpadów komunalnych 
poprzez 30 zbiorczych kontene-

dowany z końcem marca przy
szłego roku. Od początku sy
stem ten przewidziany był jako 
przejściowy. Głównym jego za
łożeniem było zlikwidowanie 
„dzikich wysypisk” na terenie 
Marklowic.

W 1996 roku ukazała się 
ustawa o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach, która 
szczegółowo uregulowała pro
blem gromadzenia i wywozu sta
łych odpadów komunalnych.

Od 1 kwietnia 2000 roku, tak 
jak w sąsiednich gminach każda 
nieruchomość na terenie Marklo
wic, zabudowana budynkiem 
mieszkalnym będzie musiała być 
wyposażona w szczelny, zamy
kany przenośny pojemnik na

uprawnioną do tego firmą.
Zmieni się też finansowanie 

kosztów wywozu i składowania 
odpadów. Od drugiego kwarta
łu przyszłego roku koszty te będą 
pokrywać właściciele nierucho-

W celu sprawnego wprowa
dzenia nowego systemu. Rada 
Gminy Marklowice podjęła de
cyzję o zakupie ze środków bu
dżetowych około jednego tysią
ca pojemników na odpady kc^fc 
munalne o pojemności od 110 do 
120 litrów i nieodpłatnym prze
kazaniu mieszkańcom po jed
nym pojemniku na dom mie
szkalny. W przypadku, gdy je
den pojemnik na odpady będzie 
niewystarczający, będzie można 
dokupić kolejne pojemniki.

W styczniu 2000 roku Wy
dział Infrastruktury Technicznej 
i Rozwoju przeprowadzi prze
targ na dostawę pojemników. W 
marcu wydawane będą mie
szkańcom pojemniki oraz pod
pisywane umowy z firmami wy
wożącymi odpady.

Dodatkowy kredyt z  Wojewódzkiego Funduszu

Nowe możliwości * 
finansowania

U rząd Gminy Marklowi
ce informuje, że istnie

je możliwość uzyskania przez 
osoby fizyczne będące właści
cielami, lub najemcami mie
szkań i budynków na obszarze 
województwa śląskiego dodat
kowego kredytu z Wojewódz
kiego Funduszu Ochrony Śro
dowiska i Gospodarki Wodnej 
w Katowicach na inwestycje 
związane ze zmniejszeniem
emisji z; eczyszczen

skaniem kredytu można będzie 
załatwiać w wytypowanym ban
ku w Rybniku.

Przedmiotem kredytu są za
dania energooszczędne związa
ne z likwidacją lub moderniza
cją lokalnych kotłowni i syste
mów grzewczych, które mają 
polegać na zastąpieniu kotłów 
i pieców o łącznej mocy do 100 
kW, opalanych paliwami stały-

iródła lejszające
usję z sczysz

podłączeniu budynku do sieci 
cieplnej oraz przebudowanie 
sieci centralnego ogrzewania.

W arunki kredytowe:
- przeznaczenie kredytu na za

kup i montaż urządzeń tcch- 
Dokończenie na stronie 3
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Barbórka w Gminie
Tradycje górnicze związane są z naszą 

gminą od dziesiątków lat. Niektóre tra
dycje przeminęły, inne pieczołowicie pielę-

ska dniem wyjątko-.
wym. W tym dniu nieruchomiejąna dole ko
palni maszyny górnicze, w podziemnych ko
rytarzach gwiżdże tylko wiatr. Na szybach 
wież wyciągowych pojawiają się flagi pań
stwowe i górnicze. Gómicy świętują swoje 
święto, do którego prawo wypracowali sobie 
mozolną i ciężką pracą. Wraz z nimi świętują 
ich rodziny i bliscy, którzy spotykają się na 
rodzinnych górniczych obiadach. Ubierajągór- 
nicze mundury i udają się do kościoła, przed 
ołtarz swej patronki, świętej Barbary, by z 
wdzięczności złożyć kwiaty oraz podzięko
wać za opiekę i wsparcie w trudnych i niebez
piecznych momentach w górniczej pracy.

W naszej gminie uroczysta msza barbór
kowa miała miejsce, podobnie jak w okolicz
nych gminach górniczych 4 grudnia o godz.

9.00. Przybyli na nią przedstawiciele władz 
gminnych z wójtem Tadeuszem Chrószczem 
na czele oraz przedstawiciele kopalni "Mar
cel”, która eksploatuje węgiel na naszym tere
nie. Uroczystość uświetniły kopalniana i gmin
na orkiestra dęta. Tradycyjnie po mszy świę
tej władze gminy i kopalni „Marcel” podej
mowały pracowników kopalni na poczęstun
ku w gminnej hali sportowej. Po odśpiewaniu 
’’Hymnu górniczego”, wójt naszej gminy zło
żył z okazji górniczego święta wszystkim gór
nikom i ich rodzinom serdeczne życzenia, do
brego zdrowia i satysfakcji z wykonywanego 
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Nowe m ożliw ości finansowania
- fizyczna likwidacja dotychczasowego 

źródła ciepła i zamontowanie nowego 
ekologicznego źródła ciepła;nologicznych źródła ciepła, wewnętrznej 

instalacji grzewczej oraz przyłączy ener
getycznych do budynku;

- oprocentowanie dla kredytobiorcy wynosi
6 proc. w stosunku rocznym;

- wysokość kredytu - do 50 proc. warto
ści przedsięwzięcia;

- okres realizacji zadania - do 6 miesięcy 
od daty postawienia kredytu do dyspozy
cji kredytobiorcy;

- okres kredytowania - do 5 lat licząc od 
daty zakończenia zadania;

- okres karencji w spłacie kredytu - do 12 
miesięcy, licząc od daty zakończenia za-

- kredyt bez możliwości umorzenia. 

W arunki uzyskania kredytu
Warunkiem uzyskania dodatkowego kre

dytu jest uzyskanie efektów rzeczowych i eko
logicznych, a mianowicie:

- zabudowanie nowych systemów grzew
czych, termomodernizacja budynku;

- obniżenie emisji zanieczyszczeń do 
atmosfery, tj.: NOx, CO, CO,, S02 
oraz pyłu; wyliczonej dla rocznego 
zapotrzebowania energii cieplnej na 
cele grzewcze lub technologiczne, de
finiowany jest jako różnica emisji z 
emitorów przed i po zrealizowaniu in
westycji.

Kredyt WFOŚiGW Katowice jest nie
zależny od uzyskania kredytu z funduszy 
amerykańskich w ramach Central Europe- 
an Lonkage Project.

Informacje w sprawie dodatkowego 
kredytu udzielane są w Wydziale Infra
struktury Technicznej i Rozwoju pokój nr 
314, w budynku Urzędu Gminy.

Dokonano  
wyboru

Na październikowej sesji Rady Gminy 
Marklowice, radni w głosowaniu taj
nym wybrali spośród zgłoszonych kan
dydatów ławników ludowych i człon
ków kolegium ds. wykroczeń na ka
dencję 2000-2003.

SąD OKRĘGOWY 
w Katowicach 

Zbigniew Janocha - orzekanie w 
sprawach cywilnych i gospodarczych 

Norbert Połomski - orzekanie w 
sprawach karnych

Wojciech Górecki - orzekanie w 
sprawach z zakresu prawa pracy i 
ubezpieczeń społecznych

SąD REJONOWY 
w Wodzisławiu 

Zygmunt Juraszek - orzekanie w 
sprawach cywilnych i rodzinnych 

Joanna Pająk - orzekanie w spra
wach cywilnych i rodzinnych 

Teresa Skupień - orzekanie w 
sprawach cywilnych i rodzinnych 

Stefania Dąbkowska orzeka
nie w sprawach karnych 

Andrzej Machnica - orzekanie w 
sprawach karnych

Zbigniew Maroszek - orzekanie 
w sprawach karnych 

Wiesława Trybuś - orzekanie w 
sprawach karnych

Józef Karwot - orzekanie w spra
wach z zakresu prawa pracy 

Marzena Kryst - orzekanie w spra
wach z zakresu prawa pracy

CZłONKOWIE KOLEGIUM 
DO SPRAW WYKROCZEŃ 
przy Sądzie Rejonowym 

w Wodzisławiu Śl.: 

Teresa Murzyńska 

Bożena Rygiel 

Czesława Somerlik 

Kazimierz Wywioł
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Dokończenie ze strony 2
posiada świadectwo zgodności z rokiem 2000.
■W związku z pojawiającymi się sygnałami dot. problemów z 
dojazdem dzieci do szkoły, w związku z ograniczeniem liczby 
kursów autobusów linii 413. 414 i 415, radni wystąpili z 
wnioskiem do Zarządu Gminy, by dyrektor GZOPO 
zorganizował spotkanie z dyrektorami marklowickich szkół i 
przedstawicielami Rady Rodziców (klasy IV, V i VI), w celu 
rozwiązania tego problemu.
Radny J. Wesoły poinformował, że sprawy dowozu dzieci do 
szkół od 1 stycznia 2000 roku były omawiane przez 
Międzygminny Związek Komunikacyjny w Jastrzębiu, jak 
również i to, że od przyszłego roku z dniem 1 stycznia na usługi 
przewozowe zostanie wprowadzony 7 proc. podatek VAT.
■ Postanowiono zobowiązać Wydział Spraw Społecznych i 
Komisję Spraw Społecznych do ponownego prze
analizowania zasadności powołania jednostki organizacyjnej 
zajmującej się animowaniem życia kulturalnego w 
Marklowicach, by podjąć ostateczną decyzję w tej sprawie.
■ Postanowiono zobowiązać Komisję Infrastruktury 
Technicznej i Rozwoju do rozpatrzenia na najbliższym 
posiedzeniu komisji tematu składowania odpadów 
komunalnych na terenie naszej gminy.

XII Sesja Rady Gminy Marklowice 
25 listopada 1999 r.

■W związku z przypadającym w przyszłym roku 700-leciem 
Marklowic, radni postanowili powołać komisję, której zadaniem 
będzie zorganizowanie obchodów 700-lecia.
■ Rada wyraziła zgodę na zakup kontenerów na odpady 
komunalne (jeden kontener na jedną posesję). Koszty zakupu 
zostaną pokryte w całości z budżetu Gminy. Kontenery 
przekazane zostaną właścicielom posesji na zasadzie 
nieodpłatnego wynajmu. Opłaty związane z wywozem śmieci 
będą pokrywane przez właścicieli nieruchomości.
■ Podjęte zostaną rozmowy z Rejonowym Urzędem 
Pocztowym w Rybniku w sprawie wydłużenia raz w tygodniu 
do godz. 16.00 czasu pracy Urzędu Pocztowego w 
Marklowicach.
■Przyjęto uchwały w sprawie:
1. Nadania Przedszkolu Publicznemu w Marklowicach statusu 
jednostki budżetowej od 1 stycznia 2000 r.
2. Realizacji części biologicznej oczyszczalni ścieków 
„Karkoszka II" dla miast Wodzisław Śl., Pszów oraz gmin 
Marklowice i Gorzyce, która jest częścią programu regulowania 
gospodarki ściekowej na terenie tych miejscowości. 
Postanowiono kontynuować rozpoczęte zadania, które mają 
na celu zrealizowanie części biologicznej oczyszczalni ścieków 
w Wodzisławiu Śl. o przepustowości docelowej 12 tys. m sześć, 
na dobę, oczyszczającej ścieki z: Wodzisławia Śl. - 7,5 tys. m 
sześć, na dobę, Pszowa - 3,1 tys. m sześć, na dobę, Marklowic
- 1,1 tys. m sześć, na dobę, Gorzyc - 0.3 tys. m sześć, na

Inwestycja realizowana będzie etapami: I etap w latach 2001- 
2003 o przepustowości 8 tys. m sześć, na dobę będzie 
kosztował około 20 min zł; realizację II etapu przewidziano do 
roku 2010.
Gminy finansować będą budowę według procentowego udziału 
kierowanych do oczyszczali ścieków (Wodzisław - 62,5 proc., 
Pszów - 25,8 proc., Marklowice - 9,2 proc., Gorzyce - 2,5 proc.
3. Zmian w budżecie Gminy Marklowice na rok 1999. Na 
podstawie pism Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach 
zwiększono dochody Gminy o kwotę 2.504 zł z 
przeznaczeniem na dofinansowanie dożywiania uczniów w 
szkole i uzupełnienie środków na opłacenie składek na 
świadczenia zdrowotne dla osób pobierających zasiłek stały.

Zakaz składowania 
żużla w kontenerach
Zarząd Gminy informuje, że z dniem 15 grudnia 1999 r. wpro

wadza się całkowity zakaz składowania żużla w gminnych 
kontenerach na odpady komunalne. Powodem takiej decyzji jest:

- składowanie w kontenerach gorącego żużla powodującego wypa-

- przeciążenie kontenerów powodujące awarie samochodów trans
portowych,

- bardzo wysokie koszty składowania na wysypisku w Jastrzębiu 
Zdroju.
Żużel należy składować na terenie posesji. W kwietniu 2000 roku 

przez tydzień będzie można go wywozić nieodpłatnie na teren byłego 
Kółka Rolniczego - pod warunkiem, że będzie to tylko czysty żużel. 
W tym samym czasie będzie przeprowadzona zbiórka odpadów wiel
kogabarytowych.

Nie będzie dotacji z budżetu gminy

Od 1 stycznia 2000 roku nie będą dotowane z budżetu gmin^ 
modernizacje systemów ogrzewania i termorenowacjc jed

norodzinnych budynków mieszkalnych. Ostateczną decyzję w tej spra
wie podejmie Rada Gminy na posiedzeniu w dniu 20 grudnia br.

Na realizację inwestycji związanych ze zmniejszeniem emisji za
nieczyszczeń do atmosfery można uzyskać preferencyjne kredyty z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wod
nej. O szczegółach piszemy w artykule „Nowe możliwości finanso
wania”. Natomiast na inwestycje termomodemizacyjne, zgodnie z usta
wą z dnia 18 grudnia 1998 r. o wspieraniu przedsięwzięć termomo- 
demizacyjnych, budżet państwa poprzez banki udziela kredytów w 
wysokości do 80 proc. kosztów przedsięwzięcia. Okres spłaty wynosi 
do 7 lat. Gwarantowana jest tzw. premia termomodemizacyjna w 
wysokości 25 proc. kwoty kredytu.

Barbórka w Gminie
Dokończenie ze strony 3
kim górnikom i ich rodzinom serdeczne życzenia, dobrego zdrowia i 
satysfakcji z wykonywanego zawodu. Młodzież szkolna wystąpiła w 
specjalnie przygotowanym na tę okazję programie. Później przy piwJfe 
ku i kiełbasie/edrowano wiela wlazło, tu ścierały się w dyskusji gói^T

młodszym pokazać, jak się pracuje, młodsi zaś zazdrościli im spo
koju i emerytury podzeglówkiem. Barbórka w Marklowicach była 
okazją do spotkania się wielu naszych mieszkańców, których nie
gdyś łączyła, przez długie lata wspólna praca na dole kopalni. Tema
tów więc do rozmów nie brakowało i trudno im było się rozstać.
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W Święto Niepodległości
81 lat temu utworzono niepodległe su

werenne państwo polskie jednoczą
ce ziemie polskie zagrabione przez Rosję, 
Prusy i Austrię w zaborach. Z 6 na 7 listo
pada 1918 r. rozpoczął swą działalność 
pierwszy rząd o ambicjach ogólnopolskich. 
11 listopada Rada Regencyjna przekazała 
władzę nad wojskiem w ramach Polskich Sił 
Zbrojnych Józefowi Piłsudskiemu, a w trzy 
dni później pełnię władzy państwowej, jako 
tymczasowemu naczelnikowi państwa. Tyle, 
w wielkim skrócie, o tamtych wydarzeniach 
mówi historia i przynajmniej też tyle warto 
wiedzieć, aby nie dać zaskoczyć się pytaniem 
dlaczego 11 listopada jest naszym narodo
wym świętem.

Tegoroczne obchody święta odzyskania 
niepodległości miały w naszej gminie podob
ny przebieg jak przed rokiem. Uroczystości 
rozpoczęła msza święta za ojczyznę, w której 
uczestniczyły władze gminy, organizacje 
kombatanckie i harcerskie. Po mszy złożo
no kwiaty pod Płytą Poległych we wszyst
kich wojnach, pod Pomnikiem Powstańców 
Śląskich i Więźniów Oświęcimskich. Kwia

ty składały delegacje z Zarządu Gminy, kom
batanci i uczniowie Szkoły Podstawowej nr 
1 w Marklowicach. Później w salce przypa- 
rafialnej odbyło się uroczyste spotkanie we
teranów wojennych, w którym uczestniczy
li przedstawiciele Zarządu i Rady Gminy 
oraz proboszczowie marklowickich parafii.

Uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 2 
i Koło Gospodyń wiejskich przygotowali na 
tę okazję specjalny program, który zapre
zentowano zebranym w salce parafialnej.

Spotkanie w tak zacnym gronie było oka
zją do wyróżnienia medalem Zasłużonego dla 
Związku Kombatantów Rzeczypospolitej 
i Byłych Więźniów Politycznych. Te wyróż
nienia otrzymali: Joanna Fojcik, Bolesław 
Szlachta, Ryszard Czerny, Jan Wodecki 
i wójt Gminy Tadeusz Chrószcz. Dyploma
mi dla uczestników wojny obronnej w 1939 
r. uhonorowano: Jana Wodeckiego, Ed
munda Cichego, Augusta Szostka, Jerze
go Reelika i Maksa Szypulę. Wyróżnienia 
wręczył prezes Zarządu marklowickiej orga
nizacji kombatanckiej.

K onkurs
Konkurs plastyczny o tematyce anty 

alkoholowej pod hasłem „Alkohol 
kradnie wolność” zorganizowano w Szkole 
Podstawowej nr 1 i 3 oraz w Gimnazjum w 
Marklowicach.

Udział w konkursie brali wszyscy ucznio
wie. Prace były jednak oceniane w poszcze
gólnych kategoriach wiekowych. Przyznano 
ogółem 8 pierwszych miejsc, 8 drugich i 9 
trzecich oraz 27 wyróżnień. Prace uczniów 
były na dobrym poziomic, zawierały wiele 
ciekawych, przemyślanych refleksji.

Konkurs był pomysłem dwóch pedago
gów ze Szkoły Podstawowej nr I: Bożeny

Szlufcik i Anity Góreckiej. Obie panie pe
dagog pracują aktualnie nad wydaniem ulotki
o tematyce antyalkoholowej. Ulotka będzie 
propagować nowy styl życia - życie bez al
koholu.

Za najlepsze prace uczniowie otrzymali 
nagrody, których sponsorem był Urząd Gmi
ny Marklowice. Nad przebiegiem konkursu 
czuwała Pani Czesława Somerlik z Wydzia
łu Spraw Społecznych naszej Gminy.

Laureaci konkursu: Marzena Gwóźdź 
-IazS P  nr 1,Dawid Szlufik-II azSP nr 
1, Monika Delegiewicz - III a z SP nr 1, 
Paweł Herman - IVb z SP nr 1, Łukasz 
Kamyczek - V c z SP nr 1, Krzysztof Ka
myczek - VI b z SP nr 1, Natalia Karwot
- III z SP nr 3, Dominika Nazarkiewicz -

Mikołaj 
wśród dzieci
Na początku grudnia jest dzień, na 

który czekajązutęsknieniem wszy
stkie dzieci. 6 grudnia te najmłodsze kieru
ją wzrok ku niebu i oczekują przyjazdu Mi
kołaja w saniach ciągnionych przez renife
ry z pełnym workiem prezentów, zabawek 
i słodyczy.

W hali sportowej w Marklowicach na 
przyjście Mikołaja oczekiwało około tysiąc 
dzieci. Najmłodsze przybyły pod opieką ro-

dziców, dziadków lub starszego rodzeństwa. 
Obecność w hali aniołów i diabłów zapew
niała jego rychłe pojawienie się. Zanim jed
nak to nastąpiło, przed dziećmi wystąpiła 
grupa,.Arlekin”, która bawiąc je magiczny
mi sztuczkami wprowadziła atmosferę taje
mniczości i wesołej zabawy. Najmniejsze z 
zapartym tchem obserwowały poczynania 
cyrkowego klauna, który co jakiś czas pod
chodził do nich by się przywitać, zapytać o 
imię czy też zaprosić do wspólnej zabawy. 
Udział dzieci w konkursach nagradzany był 
słodyczami.

Dokończenie na stronie 6

Za wybitne 
osiągnięcia

W  dniu 25 października na uroczy 
stej akademii w Chorzowie orga

nizowanej przez Śląskie Kuratorium Oświa
ty i Szkolny Związek Sportowy, pani mgr 
Aleksandra Pustolka wyróżniona została 
brązową odznaką Zasłużony Działacz Kultu
ry Fizycznej za wybitne osiągnięcia dla roz
woju kultury fizycznej w naszym rejonie.

Pani Aleksandra od 17 lat związana jest z 
naszym marklowickim szkolnym sportem.

Kurier Marklowicki, nr 11
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grudnia

start
Dyrektorzy okolicznych 

szkół podstawowych z: 
Marklowic SP nr I, Radlina SP 
nr 4, Połomi, Gogołowy i Świer
klan Dolnych podpisali porozu
mienie dotyczące utworzenia 
Międzyszkolnej Ligi Sportowej. 
Inicjatywa zrodziła się wśród na
uczycieli wuefu szkół podstawo
wych. Już dużo wcześniej ucznio
wie z tych miejscowości spoty
kali się na różnego rodzaju zawo
dach szkolnych. Teraz postano
wiono ubrać to wszystko w ramy, 
opracować stosowny regulamin i 
harmonogram rozgrywek, tak 
aby zachęcić uczniów do aktyw
nego spędzania wolnego czasu 
oraz umożliwić każdemu chętne
mu start w tej interesującej ini
cjatywie. Jak przystało na ligę

przez cały rok szkolny, a przed 
jego końcem będą ogłaszane wy
niki Międzyszkolnej Ligi Sporto
wej. Dla każdego jej uczestnika 
przewidziano dyplom i drobny 
upominek.

Uczniowie rywalizować będą 
ze sobą w następujących konku
rencjach, klasy VIII: piłka nożna 
halowa dziewczęta i chłopcy, 
siatkówka dziewczęta i chłopcy, 
koszykówka chłopcy. Na wiosnę 
ruszy czwórbój lekkoatletyczny, 
tj.: rzut piłką lekarską, skok w dal, 
bieg na dystansie 600 m dziew
cząt, 1000 m chłopców oraz na 
60 m dziewcząt i chłopców.

Z kolei uczniowie klas VI i 
młodszych zaprezentują się w 
halowej piłce nożnej, ringo 
(chłopcy i dziewczęta) i czterech 
ogniach (chłopcy i dziewczęta) 
oraz w czwórboju lekkoatletycz
nym: bieg na 600 m dziewczęta, 
800 m chłopcy, skok w dal i bieg 
na 60 m.

Międzyszkolna Liga Spo
rtowa to nie tylko sprawdzenie 
tężyzny fizycznej ale również 
umysłowej. Takich predyspo
zycji wymagała będzie od dru
żyn szkolnych, w składzie 
których znajdzie się po dwóch 
uczniów z klasy IV, V, VI i 
VIII, konkurencja nosząca na
zwę - rambid. Tutaj zawodni
cy prócz sprawności fizycznej 
będą musieli odpowiadać na 
pytania teoretyczne ze sportu,

Klub Hodowców Drobnego Inwentarza na wystawie w Bukowie

U płynął ju ż  rok
Rok temu, a dokładnie 14 

listopada w Marklowi
cach powstał Klub Hodowców 
Drobnego Inwentarza (KHDI). 
Klub, któremu przewodniczy 
Kazimierz Salomon aktualnie 
zrzesza 48 hodowców. W każdą 
niedzielę miesiąca o dziesiątej 
rano w sali sportowej przy SP nr 
1 w Marklowicach spotykająsię 
by, podzielić się uwagami doty
czącymi hodowli, podsumować 
wystawy i pokazy, w których 
uczestniczyli, a także nakreślić 
plany na przyszłość.

Jak na rok działalność do
robek marklowickiego KHDI 
jest niemały. Własnymi silami 
hodowcy wykonali sporą licz
bę klatek niezbędnych do pre
zentacji swoich okazów (25 szt. 
na króliki, 100 szt. na gołębie, 
22 szt. na bażanty, 24 szt. na 
drób duży, 26 szt. na drób 
mały, 20 szt. na ptaki wodne, 2 
szt. na pawie i 7 szt. na ptaki 
egzotyczne).

Po raz pierwszy Klub zapre
zentował się w Pszowie na tam

tejszych Dniach Pszowa, potem 
były pokazy na Dniach Marklo
wic, Dniach Rydułtów - wysta
wa królików oraz pokaz drobiu 
i innych zwierząt przy współu
dziale Zrzeszenia Miłośników 
Drobnego Inwentarza oraz mini 
pokaz na festynie, z którego do
chód przeznaczony został na cele 
charytatywne.

Ostatnią z tegorocznych wy
staw, w której brali udział nasi 
hodowcy to wystawa w Bukowie 
w Mini ZOO, której sponsorem 
był Arkadiusz Bieniek. Wysta
wa wzbudziła bardzo duże zain
teresowanie ze względu na róż
norodność eksponatów: patki 
egzotyczne, małpy, lamy i inne 
zwierzęta. W Bukowie wyróżnili 
się wystawcy: Marian Liksza, 
Eugeniusz Naczyński, Henryk 
Szpyra, Bronisław Libowski, Jo
achim Salamon, Kazimierz Sa
lamon, Adam Salamon, Jan Tro- 
szka, Jerzy Klimanek, Tadeusz 
Karpiński, Stanisław Szlosarck, 
Hubert Pawela, Witus Obruśnik, 
Wilhelm Błanik, Mirosław

Wysłucha, Zbigniew Kowalski. 
Wymienieni hodowcy otrzyma-
li puchary i dyplomy, a pozosta- 
li dyplomy uczestnictwa.

Oprócz tego hodowcy biorą 
czyny udział w wystawach na 
terenie całej Polski. W styczniu 
wybierają się na ogólnopolską 
wystawę do Wrocławia.

Marklowickie KHDI stale 
się powiększa, a zrzeszeni w 
nim członkowie podnoszą kwa
lifikacje. Mają w swoich szere
gach dwóch sędziów od ocenia
nia drobiu i gołębi, trzeci lada 
dzień takie uprawnienia otrzy
ma, oraz dwóch asystentów sę
dziego. Klub należy do Polskie
go Związku Gołębi Rasowych i 
Drobiu, który jest członkiem fe
deracji europejskiej. Od dwóch 
miesięcy prowadzą własną kro
nikę. Hodowcom z Marklowic 
marzy się stałe lokum, gdzie 
mogliby się spotykać i wysta- 
wić trofea, jakie zdobywają na 
wystawach.

Plany na przyszły rok to: po
większenie liczby klatek dla 
zwierząt, udział w pokazach i 
wystawach. W ostatnią sobotę 
lutego przyszłego roku KHDI 
zaplanował zorganizowanie za
bawy tanecznej w sali sportowej 
w Marklowicach.

geografii, literatury, historii.
Rywalizacja między szkoła

mi prowadzona będzie systemem 
każdy z każdym. Liga rozgrywa
na będzie także poza zajęciami 
szkolnymi w soboty i w trakcie 
ferii zimowych. Tak więc nasze 
dzieci chcące skorzystać z tej cie
kawej i pożytecznej inicjatywy na 
pewno nic będą miały okazji żeby 
się nudzić. W czasie wolnym od 
nauki niekoniecznie muszą oglą
dać telewizję.

Mikołaj w śród dzieci
Dokończenie ze strony 5

Po chwili nadszedł jednak 
oczekiwany moment, sala się 
ożywiła, a u wejścia do sali po
jawił się Mikołaj. Najpierw 
było gorące przywitanie, a 
później już dzieci kolejno pod
chodziły, aby odebrać torbę z 
łakociami. Jedne z nich odru

chowo spoglądały od razu do 
środka czy aby swym zachowa
niem nie zasłużyły na „oszkra- 
biny", przed którymi w domu 
przestrzegali rodzice. Nic ta
kiego jednak się nie stało, 
wszystkie buzie były uśmiech
nięte, gdyż w workach były 
same słodycze.

Kurier Marklowicki, nr 11



SPORT W  GMINIE

Bolesław OCHOJSKI 
Anna SZCZUKA 

Anastazja UCHER 
Anna TOMICZEK

Drużyna Polonii Marklowice na półmetku rozgrywek jest liderem klasy okręgowej

M istrz jes ien i
Ludwik STABLA 

Klara LEDWOŃ 

Anna LEDWOŃ 

Filomena SZCZYRBOWSKA

90 lat 
Gertruda JURASZEK

91 lat 
Marta SOLIK

Startowali
biegacze
Na początku października Gimna

zjum w Marklowicach było 
organizatorem zawodów powiatowych w 
biegach sztafetowych, przełajowych, w 
których startowali uczniowie szkół pod
stawowych, ponadpodstawowych i gim
nazjów szkół gminnych i miejskich. Tra
sy biegu wiodły wokół boiska Polonii 
Marklowice. Na linii startu zgłosiło się 
aż 450 biegaczy z 20 szkół podstawo
wych, 7 szkół średnich i 11 gimnazjów. 
Mimo fatalnej pogody rywalizacja była

W kategorii gimnazjów, dziewczęta w 
składzie: Joanna Wywioł, Karolina Po

goda, Karolina Kozielska, Natalia To
maszewska, Malwina Biczkowska i Elż
bieta Włóczek z Gimnagum w Marklo
wicach zajęły drugie miejsce. Natomiast 
chłopcy z naszego Gimnazjum zdobyli I 
miejsce, biegnąc w składzie: Tomasz Dej- 
neka, Sebastian Ryszka, Michał Go- 
dziek, Mariusz Hluchnik, Paweł Piecho- 
czek i Mariusz Brachman. Obie drużyny 

Dokończenie na stronie 8

Składam serdeczne podzięko
wania Zarządowi Koła Gospodyń 
Wiejskich w Marklowicach oraz ze
społowi za wzruszające i piękne 
wykonanie piosenek z okazji moich 
85. urodzin.

Dziękuję za wieczór, który na 
długo pozostanie w mojej pamięci.

Joanna Fojcik

Kurier Marklowicki, nr 11

Władysława i Edward 
KUCZERA 

Franciszka i Józef 
WOWRA

60. lecie ślubu 

Zofia i Alojzy 
MIKA

Jubilatom życzymy dobrego zdrowia i 
spokojnych, radosnych dni.
Zgodnie z decyzją Zarządu Gminy, Jubilaci 
otrzymują okolicznościowe paczki i kwiaty.

Gazeta Samorządowa Gminy Marklowice 
Wydawca i druk: ARP-Poligrafia na zlecenie Zarządu Gminy 
Marklowice, Redaguje: Piotr Górecki, Bronisław Capłap. 
Redakcja: teL 4211 070
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Puchar dla 
naszego 

Gimnazjum

W sobotę 6 listopada, w hali 
sportowej przy Szkole Pod

stawowej nr 1 w Marklowicach roze
grano I Powiatowy Turniej Halowej 
Piłki Nożnej o Puchar Starosty Wo
dzisławskiego. W turnieju o miano 
najlepszej drużyny piłkarskiej rywa
lizowało siedem zespołów reprezen
tujących okoliczne gimnazja. Po za
ciętej rywalizacji, dostarczającej dużo

puchar starosty wodzisławskiego wy
walczyli marklowiccy gimnazjaliści: 
Mariusz Brachman - kapitan, Ma
riusz Hluchnik, Przemysław Ba
ranowski, Paweł Piechoczek, To
masz Dejneka, Adam Kornik i 
Wojciech Nawrat. Naszych piłkarzy 
do zawodów przygotowała mgr Ale
ksandra Pustolka.

Startowali 
biegacze

Dokończenie ze strony 7
choczek i Mariusz Brachman.

Obie drużyny zakwalifikowały się do 
zawodów rejonowych.

Zawody rejonowe zostały rozegra
ne kilka dni później, również na tra
sach Polonii Marklowice. Obok nasze
go gimnazjum wystartowali zawodni
cy z 6 gimnazjów w terenu Jastrzębia i 
Wodzisławia. Tak jak kilka dni wcze
śniej, nasza chłopięca sztafeta biegnąca 
w tym samym składzie nie miała sobie 
równych. Zdobyła I miejsce i zakwali
fikowała się do zawodów wojewódz
kich. Zabrakło trochę szczę- ścia na
szym dziewczętom, które w zawodach 
rejonowych uplasowały się na piątym 
miejscu.

W zawodach wojewódzkich roze
granych w Rudzie Śląskiej sztafeta 
chłopców na 16 startujących drużyn 
zajęła wysokie 6 miejsce wśród najlep
szych przełajowych ekip z wojewódz
twa śląskiego.

Nie zabrakło naszych uczniów na 
kolejnej edycji biegu organizowanego 
przez Serwis Wodzisławski. Na 216 
startujących dziewcząt, Ania Paszcn- 
da z SP nr 1 zajęła 8 miejsce, a jej star
sze koleżanki z gimnazjum: Elżbieta 
Włóczek - 2 miejsce, Joanna Wywioł
- 6. Chłopcy z marklowickiego Gimna
zjum rywalizowali w 246 osobowej 
grupie: Paweł Piechoczek zajął 6 miej
sce, Tomasz Dejneka - 8, Mariusz 
Hluchnik -12.

Dokończenie ze strony 1
Rybnickiej Spółki Węglowej Bernard Starok, 

dyrektor kopalni „Marcel”, Andrzej Badaj, staro
sta powiatu wodzisławskiego Jerzy Rosół, księ
ża miejscowych parafii i przedstawiciele wielu 
instytucji na co dzień współpracujących z Mar
klowicami. Gdy w ławie gości zasiedli również 
sponsorzy, którzy finansowo wsparli tę imprezę 
odśpiewano „Hymn górniczy”, a potem „Hymn 
Marklowic”.

Prowadzenie karczmy jak przed rokiem po
wierzono „Wysokiemu, w sprawach piwnych nig
dy nieomylnemu” - K. Schimelpfenningowi, które
go wspierali w „Wysokim Prezydium” M. Fili
powski i A. Kryst. Nad aktywnością w konkur
sach i wesołym śpiewem w ławach czuwali: Z. i 
G. Radeccy, D. Schimelpfening, Cz. i B. Somerli- 
kowie oraz K. Oleś.

Zanim piwoleje napełnili pierwsze kufle pi
wem, zostali przepytani przez Prezesa na oko
liczność rodzaju piwa, jego temperatury i miejsca 
przechowywania. Po sprawdzeniu smaku piwa 
zabrzmiało - „Od browaru jechał wóz, pełne becz
ki piwa wiózł (...)”, piwoleje przystąpili do swych

maszynowa, pokonując 
z ławy górniczej zaledwie trze

ma punktami.
Po sprawdzeniu obecności chrześniaków - 

przyjęto w ich grono, po zmoczeniu głowy pi
wem „Herkulesa” i „Świecidrucika”.

Na VII karczmie piwnej, skokiem przez skó
rę swą przynależność do ław potwierdziły pary 
małżeńskie: Beata i Marek Brachmański, Iwona 
i Dariusz Brachmański, Alina i Krzysztof Frysz
tacki, Iwona i Krystian Rainchard.

Wesoła zabawa trwała do białego rana, gdyż 
po zakończeniu gwarkowskiej biesiady o pół
nocy rozpoczęła się zabawa andrzejkowa, w 
czasie której do tańca przygrywał zespół 
"String”.

Organizatorzy Gwarków dziękują wszyst
kim, którzy poświęcili swój czas na przygoto
wanie całej imprezy.


